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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miháld  község  önkormányzati  képviselő-testülete  2010.  október  26.-napján 
megtartott nyilvános  testületi  ülésén  Miháld  és  Pat  Községek  Tanácstermében  (8825 
Miháld, Fő út 2.) 

Jelen vannak: Mándó Tibor polgármester, Gergely Norbert, Márfi Szilárd, Polainé Dr. 
Lenkovics Anna és Vig Zsolt önkormányzati képviselők.

Tanácskozási  joggal  megjelent  :   Szegedi  Bernadett  körjegyző,  Müllerné  Kócza  Judit 
HVB Elnöke.

Mándó  Tibor  polgármester:   Köszönti  a  megjelenteket.  Megállapítja,  hogy  az  ülés 
határozatképes, hiszen azon valamennyi megválasztott képviselő jelen van. Javaslatot tesz a 
napirendre a kiküldött meghívóban szereplő napirendi pontoknak megfelelően.

Vig Zsolt képviselő: Ő az ezelőtti üléshez szeretne majd még hozzátenni.

Mándó Tibor polgármester: Tájékoztatja,  hogy az „Egyebek” napirendi  pontnál  el  lehet 
mondani a mondanivalót. Aki elfogadja a napirendi pontokat kézfelemeléssel jelezze.

Gergely Norbert képviselő: Jelezte, hogy nem kapta meg a meghívót.

Márfi Szilárd képviselő: Ő megkapta.

Vig Zsolt képviselő: Ő is.

Szegedi Bernadett körjegyző: Ellenőrizni kell az e-mail címet, mert kör e-mailként küldi 
meg mindenkinek.

A képviselő-testület határozathozatal nélkül a következő napirendet alkotta:
 
Napirend:

1./ Új képviselő eskütétele, megbízó levelének átadása
Előadó: Müllerné Kócza Judit HVB elnöke

2./ Alpolgármester  választása  titkos  szavazással,  szükség  szerint  zárt  ülésen; 
eskütétele.
Előadó: Szegedi Bernadett körjegyző, Ügyrendi Bizottság elnöke

3./ Az alpolgármester illetményének (tiszteletdíjának) megállapítása
Előadó: Ügyrendi Bizottság elnöke
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4./Egyebek

1./ Új képviselő eskütétele, megbízó levelének átadása

Müllerné  Kócza  Judit  HVB  elnök     :   Köszönti  tisztelettel  a   képviselő-testületet, 
polgármester Úrat, és az új képviselő Asszonyt.
Elmondja ,  hogy azért  jöttünk össze,  hogy az új  képviselőnek átadja  a  megbízólevelet  és 
letegye  esküjét  erre  a  szent  hivatásra,  hogy  munkáját  a  közösség  javára  tegye,  nyugodt 
körülmények között, sok türelemmel, és  ehhez sok sikert kíván.
De előtte  a jogszabályi  előírásoknak megfelelően ismerteti  Hermán Sándor alpolgármester 
lemondó nyilatkozatát a képviselő-testületnek.

A  HVB  elnöke  felolvassa  a  lemondó  alpolgármester  és  képviselő  levelét,  amelyben  
2010.október 14. napján mindkét tisztségéről lemondott, azt megindokolni nem kívánta.

Müllerné  Kócza  Judit  HVB  elnök:  Elmondja,  hogy  a  mandátum  kiosztás  megtörtént, 
Hermán  Sándor  független  képviselő  és  alpolgármester  helyébe  –  lemondására  tekintettel- 
2010.október  15-i  hatállyal  Polainé  Dr.  Lenkovics  Anna  független  bejelentett  jelölt  lép 
képviselőként.  A  jogszabályi  előírások  alapján,   ha  a  települési  egyéni  listáról  vagy  a 
kisebbségi listáról megválasztott képviselő helye megüresedik, helyére a legtöbb szavazatot 
elért jelölt lép.

Müllerné Kócza Judit HVB elnök:  Felkéri  az új képviselőt,  hogy álljon  fel és tegye  le 
képviselői esküjét, mondja utána az eskü szövegét. 

Polainé Dr. Lenkovics Anna     a polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az  
önkormányzati  képviselők  tiszteletdíjáról   szóló  törvény  melléklete  szerinti  esküt  letette  a  
képviselő-testület előtt.

Ezt követően a képviselő aláírta az esküokmányt.

Ezt  követően  Müllerné  Kócza  Judit  HVB  Elnök  Asszony   a  képviselőnek  átadja  a 
megbízólevelet, és sok sikert, türelmet és kitartást kíván.

Müllerné Kócza Judit HVB elnöke 18.15. perckor elhagyta a tanácstermet.

2./Alpolgármester  választása  titkos  szavazással,  szükség  szerint  zárt 
ülésen; eskütétele.
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Szegedi Bernadett körjegyző: A módosított önkormányzati törvény értelmében a képviselő-
testület  saját  tagjai  közül  a  polgármester  javaslatára,  tikos  szavazással,  a  polgármester 
helyettesítésére, munkájának segítésére  egy vagy több alpolgármestert választ.  A képviselő-
testület legalább egy alpolgármestert saját tagjai közül választ meg. E törvényi felhatalmazás 
alapján,  az  Ötv.  34.§  (1)  bekezdése  alapján  az  alakuló  ülésen  egy  alpolgármester 
megválasztásra került,  de az 1. napirendi pontban megbeszéltek alapján ő rövid időn belül 
tisztségéről  lemondott.   Felkéri  a  polgármestert,  hogy tegyen  javaslatot  az  alpolgármester 
személyére.

Gergely  Norbert  képviselő: Megkérdezi,  hogy lehet-e  tudni  valamit  arról,  hogy Hermán 
Sándor miért mondott le?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy ez a Hermán Sándor döntése,  ő eldöntötte, 
hogy nem kíván együtt dolgozni velünk. Nem kötelezhetik rá. Lemondott kész.

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy a lemondás nem vonható vissza.

Gergely Norbert képviselő: Rendben, azonban ő erre még vissza szeretne térni.

Mándó  Tibor  polgármester: Alpolgármesternek  ő  Vig  Zsoltot  javasolja.  Úgy  véli,  a 
feladatokat el tudja látni.

Gergely Norbert képviselő: Észrevételezi, hogy eddig a szavazatok száma szerint volt az 
alpolgármester jelölve. Megkérdezi, hogy jól tudja, vagy nem? Ezentúl arra kér mindenkit, 
hogy ne emlegesse a szavazást

Vig Zsolt képviselő: Jelzi, hogy ő is így tudta, mivel ezelőtt Hermán Sándor érte el a legtöbb 
szavazatot, azért őt jelölték alpolgármesternek.

Polainé Dr. Lenkovics Anna képviselő: Az elmúlt ciklusban is ő volt az alpolgármester.

Mándó  Tibor  polgármester:  Elmondja,  hogy  ilyen  szabály  nincs,  ő  csak  megtisztelte 
Hermán Sándort azzal,  hogy idős ember lévén,  őt  jelölte.  De más jelentősége nem volt  a 
jelölésének.  Vig  Zsoltot  azért  jelölte,  hogy  ha  nem  lesz  egy  hétig,  akkor  legyen,  aki 
helyettesítse, és ha valami mondani valója van, akkor a Zsoltnak fogja elmondani. Ő sokat 
van itthon, tudja helyettesíteni, de nagy helyettesítésre ne gondoljon senki. Megkérdezi Vig 
Zsoltot, elfogadja-e a jelölést?

Vig Zsolt képviselő: Elfogadja.
Szegedi  Bernadett  körjegyző:  Elmondja,  hogy Vig  Zsolt  az  ügyrendi  (szavazatszámláló 
bizottság ) tagja. Az önkormányzati törvény 24.§ (1) bekezdése értelmében a polgármester, az 
alpolgármester nem lehet bizottság elnöke vagy tagja.

Vig Zsolt képviselő: Elfogadja az alpolgármester jelölést. Az ügyrendi bizottsági tagságról 
ezzel lemond.

Mándó Tibor polgármester:  Polainé  Dr.  Lenkovics  Anna új  képviselőt  javasolja   az 
ügyrendi bizottság tagjának Vig Zsolt helyett.

Polainé  Dr.  Lenkovics  Anna  képviselő  :  Elfogadja  a  bizottsági  tagságot.  Bejelenti 
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személyes érintettségét, és kijelenti,  hogy az őt érintő döntéshozatalban nem kíván részt 
venni. Megválasztását nyilvános ülésen kéri tárgyalni. 

A képviselő-testület 4 igen szavazattal, egyhangúlag 1 tartózkodás mellett  a következő 
határozatot hozta: 

47/2010.(X.26.) számú képviselő-testületi határozat

Miháld Község Önkormányzat  Képviselő-testülete  az Ügyrendi Bizottság lemondott   tagja 
helyére  az Ötv. 22. és 24. § .-a, és az önkormányzat  hatályos SZMSZ -e alapján Polainé Dr. 
Lenkovics Anna helyi  képviselőt választja.

Határidő: értelemszerűen
Felelős: polgármester

 Az  alpolgármester  megválasztása  titkos  szavazással,  igény  szerint  zárt 
ülésen, eskütétele

Szegedi Bernadett körjegyző: Tekintettel  az Ötv. 12. § /4/ bekezdés a pontjára, mely szerint 
a képviselő-testület zárt ülést tart választás, kinevezés tárgyalásakor, ha az érintett a nyilvános 
tárgyalásba nem egyezik bele,  megkérdezi a  javasolt személyt, hogy belegyezik-e  választása 
nyilvános tárgyalásába.

- Vig Zsolt  képviselő hozzájárul az előterjesztés nyilvános tárgyalásához, bejelenti, hogy az 
őt érintő döntéshozatalból kizárja magát, abban nem kíván részt venni. 

Szegedi  Bernadett  körjegyző:  A  titkos  szavazás  lebonyolítására  felkéri  az  Ügyrendi 
Bizottságot,  és ismerteti  a szavazás módját  és menetét.  Elmondja,  hogy az alpolgármester 
választáshoz minősített  többségre van szükség. Érvényes a szavazat:  a szavazólapon a név 
mellett elhelyezett igen vagy nem rubrikába X vagy + kell behúzni.

Megkéri  az  Ügyrendi  Bizottságot   a  titkos  szavazás  lebonyolítására.   A szavazás  idejére 
technikai szünetet rendel el. 

T i t k o s    s z a v a z á s

Szünet

Márfi Szilárd Ügyrendi Biz. elnök: Ismerteti a szavazás eredményét.

Az alpolgármester választás érvényes és eredményes volt, Vig Zsolt  alpolgármester jelöltre 
leadott szavazatok :

Szavazatát leadó képviselők száma 4 fő

5



Érvényes szavazat 4 igen, 0 nem

Bejelenti, hogy a képviselő-testület Vig Zsoltot alpolgármesternek megválasztotta.

(  Az  alpolgármester  választásról  készült  jegyzőkönyv  az  alakuló  ülés  jegyzőkönyvének  
mellékletét képezi.)

A képviselő-testület 4 igen szavazattal, egyhangúlag 1 tartózkodás mellett a következő 
határozatot hozta:

48/2010.(X.26.) számú képviselő-testületi határozat

Miháld   Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete   titkos  szavazással,  minősített 
többséggel saját tagjai közül Vig Zsoltot választotta alpolgármesternek. 

/A  szavazás  végeredményét  tartalmazó  jegyzőkönyv  jelen  jegyzőkönyv  mellékleteként  
csatolva./

Szegedi Bernadett körjegyző:  Felkéri a z alpolgármestert, hogy e minőségében is tegye le 
az esküt a képviselő-testület előtt, és jó munkát kíván neki.

Vig  Zsolt   alpolgármester a  polgármesteri  tisztség  ellátásának  egyes  kérdéseiről  és  az  
önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról  szóló törvény melléklete szerinti esküt letette.

Ezt követően az alpolgármester az esküokmányt aláírta, és a polgármestertől átvette a 
megbízólevelét.

3./ Az alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása

Szegedi  Bernadett  körjegyző:  A  képviselő-testület  a  társadalmi  megbízatású 
alpolgármesternek - a 2000-nél kevesebb lakosú településen tiszteletdíjat állapíthat meg, úgy, 
hogy az ne érje el a társadalmi megbízatású polgármester tiszteletdíját.

Vig  Zsolt   alpolgármester :  Köszöni  szépen  a  tájékoztatást,  de  a  tisztsége  ellátásának 
időtartamára  nyilatkozik arról, hogy nem kér sem tiszteletet-díjat, sem költségátalányt.

A képviselő-testület az alpolgármester nyilatkozatát egyhangúlag tudomásul vette.

4./Egyebek

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy a kötelező napirendi pontok végére értek, a 
következő  az  Egyebek  napirendi  pont.  Mindjárt  egy dologgal  kezdené.  A tegnapi  nappal 
megnyerték  a  buszmegállók  felújítására  beadott  pályázatot.  Ismerteti,  hogy  miről  szól  a 
pályázat. Elmondja, hogy ehhez a pályázathoz tavaly befizettek 560 000 forintot. Ehhez még 
várható  382 000  forint.  Plusz-mínusz  100 000  forint.  Ez  a  jövő  évi  költségvetést  fogja 
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terhelni. A Kistérség adta be a pályázatot több faluval együtt. A szerződés egy hónap múlva 
lesz megkötve. Előre láthatólag jövő nyári munka lesz, és ezt a kb. 500 000 forintot tudja az 
Önkormányzat biztosítani.

Vig Zsolt alpolgármester: Megkérdezi, hogy ennek a teljes költségvetése a 13 millió?

Mándó Tibor polgármester: Megkéri  Vig Zsoltot,  hogy ezt  majd  bonyolítsa  le,  nehogy 
megvádolják megint, hogy elrakja a pénzt.

Márfi  Szilárd  képviselő: Megkérdezi,  hogy  a  műszaki  ellenőrzés  három  buszmegállóra 
632 000 forint?

Mándó Tibor polgármester: A pályázathoz ez kellett.  Mikor eldöntötték, hogy beadják a 
pályázatot,  Miháld  is  jelezte,  hogy  részt  kíván  venni  benne.  Elutalták  a  pénzt,  ennek  a 
pályázatnak ez a költsége.

Márfi  Szilárd  képviselő: Szerinte  ennyi  pénzből  már  megtudnák  csináltatni  a 
buszmegállókat.

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy a pályázat mindig növeli a költségeket.

Mándó Tibor polgármester: Így lett  beadva a Nemzeti   Ügynökség felé,  ezt  elfogadták, 
ennek a költsége ennyi.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte ebből a pénzből körforgalmat is lehetne csinálni.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy ezen már változtatni semmit nem tudnak.

Szegedi Bernadett körjegyző: Ha változtatni akarnak, nem kapják meg a pénzt.

Vig Zsolt alpolgármester: Úgy gondolja, volt egy pályázati kiírás, volt egy formai oldala, 
milyen buszmegállóra vonatkozik.

Márfi  Szilárd  képviselő: Tudni  szeretné,  hogy  meg  lehet-e  nézni,  hogy  milyen  lesz  a 
buszmegálló?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy fából-kőből lesz kirakva. Szerinte szép lesz.

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy majdnem 1 millió az önrész.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte annyiból elkészült volna a buszmegálló.

Szegedi Bernadett körjegyző: Engedéllyel nem.

Mándó  Tibor  polgármester: Elmondja,  hogy  mivel  ezek  KPM  utak,  engedély  köteles 
minden munkálat. Csak az engedélyeztetése többe kerülne.

Vig Zsolt alpolgármester: Azt szeretné tudni, hogy csak az egyik oldalon lesz megcsinálva 
rendesen? És a másik oldal?
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Mándó Tibor polgármester: Ők úgy kérték, hogy Miháldról elutazva. Csak így fértek bele a 
keretbe.

Vig Zsolt alpolgármester: Minden marad ugyan úgy fixen?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy ott  maradnak  a  buszmegállók,  csak  a  fém 
bódék lesznek elbontva,  és a busz öböl lesz normálisan kialakítva.  A központba van még 
hozzá parkosítás.
El szeretné még mondani, hogy a tegnapi nappal meg volt a Kistérség alakuló ülése, ahol 
elnöknek választották meg a karosi polgármestert, helyettesének, általános alelnöknek pedig 
őt.

Gergely Norbert képviselő: Úgy véli most talán lesz egy kicsi előnyük, mint a rendezvény 
sárorral, mind a buszokkal kapcsolatban. 

Mándó  Tibor  polgármester: Szerinte  a  Volán  nem  fog  belemenni  a  buszjáratok 
módosításába.

Gergely Norbert képviselő: Ő a Kistérségi buszokra gondolt, amiből van kettő.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy azokhoz a Kistérségnek semmi köze, azokat 
Zalakaros fizette.

Gergely Norbert képviselő: A rendezvény sátorral kapcsolatban szeretne kérdezni. A sátor 
bérléséről lehet e tudni valamit? A környező faluk hogy kapják meg? Lázonganak a faluk, 
hogy elérhetetlen számukra.

Mándó Tibor polgármester: Ő a gondot ott látja, hogy a sátrat el kell szállítani,  fel kell 
állítani, le kell bontani. Ennek költsége van. Tavaly volt egy munkahelyi baleset, hogy nem 
képzett emberek végezték a munkát, hanem közcélúak, 2 millió forint bírságot kapott az az 
Önkormányzat. Varga Miklós vállalta, hogy szállítja, felállítja, ennek a költsége 60 000 forint. 
Ezt az összeget a kisfalvaknak ki kell fizetni. Varga Miklós lemondott erről, de szerinte nem 
lesz olyan falu, aki ezt bevállalja.

Gergely  Norbert  képviselő: Azt  akarja  tudni,  hogy  akkor  nem  Zalakomárban  lesz  a 
kistérségi sátor?

Mándó Tibor polgármester: Most lesz újra tárgyalva az ülésen.

Gergely  Norbert  képviselő: Elmondja,  hogy  Magyarszentmiklóson  a  rendezvénysátor 
felállításánál egy ember jön Magyarszentmiklósról, és ők tűzoltók szolgálatban felállítják.

Mándó Tibor polgármester: Azt kell mondani akkor, hogy Miháld elvállalja, és a tűzoltók 
fel állítják.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte a probléma az, hogy össze kell szedni hozzá embereket.

Gergely Norbert képviselő: Úgy gondolja, hogy ezt meg kell beszélniük, mert egyszerűen 
elérhetetlen a rendezvénysátor a falvaknak.
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Mándó Tibor polgármester: Ha Miháld elvállalja, akkor minden rendezvényre el kell vinni 
a sátort a tűzoltóknak, és felkell állítaniuk.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Ő  azt  mondja,  hogy  akkor  csak  Miháldra  állítsák  fel  a 
tűzoltók. A többiek meg elviszik.

Mándó  Tibor  polgármester: Ő  azt  mondja,  hogy  egy  rendezvénysátort  el  kell  vinni 
Szabarba teherautón, akkor azt kb. 15 000 forintért elviszik, de azt vissza is kell hozni. Úgy 
gondolja, hogy meg kell nézni a költségeket, és össze kell adni, hogy mennyi  az. Szerinte 
Varga Miklós nem kért sokat.
Gergely Norbert képviselő: Ő 100 000 forintról tudott.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy tudomása szerint a Papp Jenőék a zalakomári 
sátrat kérték, ami a falué. El lehet ezen gondolkodni, de tudni kell, hogy ez nagy felelősség.

Márfi Szilárd képviselő: Kéri a polgármestert, hogy kérdezze meg, hogy a busznak mennyi 
volt az önrésze és a lakosság arányában Miháld befizet valamennyit.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy erre volt egy Kistérségi döntés, ami úgy szólt, 
hogy a Kistérség nem tudja felvállalni, a falvak nem tudták felvállalni, Karos felvállalta. És 
ezért az ő használatukban van.

Polainé  dr.  Lenkovics  Anna  képviselő: Elmondja,  hogy  látja,  hogy  Paton  micsoda 
veszekedések vannak a kisbusz miatt.

Gergely Norbert képviselő: Úgy gondolja, hogy a faluban kisgyerekek is vannak, és nekik is 
jó lenne ilyen lehetőség.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy ez döntés volt, a kisfalvak nem vállalták ezt.

Márfi Szilárd képviselő:  Tudni szeretné,  mi a helyzet  az úttal?  A gazdák panaszkodnak, 
hogy összetörték az utat a fakihordással.

Mándó Tibor polgármester: Megkérdezi, hogy hol?

Márfi  Szilárd képviselő: Elmondja,  hogy a vízkútnál,  a  jobb oldalon.  Megkérdezi,  hogy 
tényleg esőben lett kihordva a fa, azért olyan az út?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy voltak kint,  akkor  két  traktor  haladt  el,  az 
egyik a Bagó traktora volt, és senki nem mondta neki a gazdák közül, hogy kárt okozott.

Márfi Szilárd képviselő: Elmondja, hogy ez nem a gazdák feladata lenne, mivel az út az 
Önkormányzaté.

Mándó Tibor polgármester: Azt is elmondja,  hogy ott  csak egy traktor  csapa volt,  nem 
négy.  Megkérdezte  Mándó Ákostól  és  Németh  Csabától,  hogy akarnak-e  részt  venni,  azt 
mondták nem.
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Márfi  Szilárd  képviselő: Szerinte  nem  az  ő  dolguk,  hanem  az  Önkormányzaté.  A 
polgármester azt mondta, hogy az az út lesz kimérve és meg lesz csinálva. Azt szeretné még 
megtudni, hogy nincs valami jogszabály, hogy aki tönkre teszi, állítsa helyre.

Mándó Tibor polgármester: Azt  javasolja,  hogy hozzanak  rendeletet  az  Önkormányzati 
utakról.

Márfi Szilárd képviselő: Azt mondják, hogy a kamion felmehet.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy a kamion felmehet, mert nincs egy olyan tábla, 
ami tiltja. Ma este hozzák meg, hogy 3,5 tonnánál nem mehet több, vagy 1 tonnánál, és mire 
hatályos lesz, ki fogják tenni a táblát.

Vig  Zsolt  polgármester: Elmondja,  hogy  a  temető  feletti  útnál  is  tönkretették  az  utat. 
Rendben, hogy fizetnek, de szerinte arányosnak kellene lennie az okozott kárral.

Mándó Tibor polgármester: Kell hozni rendeletet.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy ő  már  próbált  információkat  gyűjteni,  és 
akkor is az volt az első kérdése, hogy milyen volt az út eredeti állapota? Erre a Bagó úr azt 
mondta,  hogy  ugyan  olyan,  mint  most.  Erre  jöttek  fel  a  miháldi  traktorok.  Próbáljanak 
igazságot tenni. Ha nem ismerik el, hogy milyen volt az út eredeti állapota, hiába mennek a 
bíróságra, nehéz lesz a bizonyítás.

Polainé dr. Lenkovics Anna képviselő: Szerinte sem fogja elismerni.

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Fegyelemre  inti  képviselő-testületet,  hogy  ne  vágjanak 
egymás szavába, hallgassák meg, mit mond a másik, a hangzavarban nem lehet dolgozni.

Elmondja, hogy közterület használati díjat akkor lehet kérni, ha eltérő használat van, pl. ott 
parkol napokig.

Márfi Szilárd képviselő: Elmondja,  hogy azt meg kell  indokolni,  hogy miért  rakják ki a 
táblát. Csak úgy nem lehet kirakni.

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte a legjobb megoldás az lenne, ha engedélyhez kötnék a 
használatot, és a mezőőr ezt ellenőrizné.

Mándó Tibor polgármester: Megkérdezi, hogy hány tonnába határozzák meg? Egy?

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte az kevés.

Márfi Szilárd képviselő: Elmondja, hogy nem az a baj, hogy használják az utat, hanem a 
legnagyobb esőbe kezdték el a munkákat, aminek a következményét tudniuk kellett.

Mándó Tibor polgármester: Felvilágosítja a testületet, hogy olyan kitételt, mezőgazdasági 
útnál nem tehetnek, hogy időjárás. Hiába szólítja fel az illetőt munkavégzésének befejezésére, 
nem teheti, mert nincs rá jogköre. De ha az út le van korlátozva, már is van hozzá jogköre, 
hogy fellépjen.
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Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy szerinte is kell egy kontroll ember,  aki jelez. 
Ha nincs visszajelzés teljesen mindegy,  milyen tábla van kirakva. A következő soros ülésre 
kidolgozza a rendelet-tervezetet az utak használatáról.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Szerinte,  ha  másra  nem  is  talán  a  ránevelésre,  rászoktatásra 
lehetne jó a kitáblázás.
Vissza  szeretne  térni  egy  rövid  ideig  az  ezelőtti  ülés  kapcsán  felmerült  útkiméréshez. 
Elmondja, hogy járt a Véghelyi vonalánál, és megkérdezi, hogy az már ki van ásva nagyjából?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy azt nem ők ásták, hanem a Véghelyi János állt 
neki.

Vig Zsolt alpolgármester: Ő a kiméretés miatt érdeklődik.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy a kiméretés meg lett rendelve, a kert végében 5 
méter út van, ez már biztos. Ott 1 méter az árok és 4 méter az út. Ki lesz méretve, ki lesz ásva, 
és utána minden gazda ki lesz értesítve róla. A híd létesítése az ő felelősségük lesz.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Azt  szeretné  megkérdezni,  hogy  ezelőtt  azt  is  említette,  a 
szeszfőzde területén a vízelvezető. Most azt szeretné tudni, hogy amikor el lett adva, volt erről 
szó, hogy vízelvezető árok van?

Mándó Tibor polgármester: Szó nem volt róla, de tudni tudott róla Bognár Zoltán.

Vig Zsolt alpolgármester: Olyankor mi van, ha fel akarja tölteni a placcot, mert fel akarja, 
akkor kötelessége az árkot kihagynia?

Mándó Tibor polgármester: Igen kötelessége.

Vig Zsolt alpolgármester: Még egy kérdése van. A korlátsor, ami az út mellett van, az KPM-
es vagy Önkormányzati?

Mándó Tibor polgármester: KPM-es.

Vig Zsolt alpolgármester: Csak azért kérdezi, mert szerinte valamit kellene kezdeni vele, 
mert le fog borulni a gödörbe.

Mándó  Tibor  polgármester: Ő  felhívhatja  a  KPM-et,  ők  azt  fogják  mondani,  hogy 
elbontják.

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte nem fogják, mert mély mellette a gödör, de biztosat ő 
sem tud, de ha megássák mellette,  traktorral  visszahúzható lenne. Ezt csak azért  kérdezte, 
hogy kinek a kezelésében van, hogy akkor majd úgy kell gondolkodni róla.
Még van egy mondandója.  Az útépítéssel  kapcsolatban arról volt  szó,  hogy a lerakóból  a 
törmelék elhordása át lesz irányítva, mert úgy tudja, hogy most is úgy szól, hogy nem lehet 
mindent idehordani, csak törmeléket. Mert mindent oda hordanak. Azt szeretné tudni, hogy 
engedélyt szoktak kérni a polgármestertől a kihordásra?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy elméletileg semmit nem lehetne kihordani.
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Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte megoldást kellene találni a problémára, mert mindenféle 
fagyökereket, és mindenféle egyéb hulladékot is oda hordanak, ami nem oda való. Szerinte le 
kellene zárni a területet.

Mándó Tibor polgármester: Egyetért, de elmondja, hogy ha egy területet lezárnak, akkor 
biztos, hogy máshol újra termelődik a lerakó.

Vig Zsolt alpolgármester: Szerinte más hol kellene, mert a falu közepén ronda.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy volt olyan is, aki megkérdezte tőle, hogy hol 
van a zöld lerakó? Aminek a létesítése nem kötelező.

Márfi Szilárd képviselő: Megkérdezi, hogy akkor hova lehet vinni a zöld hulladékot?

Vig Zsolt alpolgármester: Ő tenne egy javaslatot. Ha a falutévéből lesz valami, akkor közzé 
kellene tenni a falu lakosai között, hogy minden nemű lerakás csak engedéllyel.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy vannak becsületes  emberek,  akik engedélyt 
kérnek, de vannak, akik csak viszik a hulladékot. De azt is elmondja, hogy már többet nem is 
nagyon lehet oda hordani, mert elérik azt a szintet, ami a vizet viszi le.

Megkérdezi, hogy a működéssel kapcsolatban van-e még valami hozzászólás?

Polainé dr. Lenkovics Anna képviselő: Megkérdezi, hogy a szennyvízzel kapcsolatban van-
e valami hír?

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy pillanatnyilag semmilyen pályázat kiírva nincs.

Polainé  dr.  Lenkovics  Anna  képviselő: Mert  ő  úgy  hallotta,  hogy  egy  idő  után  az 
Önkormányzatok pályázhatnak.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy ez a határidő már ki lett tolva. Az elmúlt 8 
évben nem volt olyan pályázat, amibe belefértek volna. Folyamatosan figyelik, a Szabadics 
Zoltánnak  ki  van  adva  a  pályázatok  figyelése.  De  van  ezzel  probléma,  ugyanis  Paton  is 
belefognak  bukni  a  szennyvízbe.  A  pati  polgármester  is  most  akarja,  hogy  Miháld 
csatlakozzon.
Polainé dr. Lenkovics Anna képviselő: Felháborodottan mondja, hogy annak idején kellett 
Miháld pénze, de együtt Mihálddal nem akart közösködni, a szennyvízzel kapcsolatban.

Szegedi Bernadett körjegyző: Elmondja, hogy mivel a pályázati kiírás úgy szólt, hogy saját 
fenntartású 1 telep, egy községben, nem tud mit csinálni, rá csatlakozni már nem lehet. A 
telep napi 25 m3-re lett tervezve.

Mándó  Tibor  polgármester: Ő  csak  annyit  mondott  a  pati  polgármesternek,  ha  hoz 
Miháldnak  1  milliárd  forintot,  akkor  ők  szívesen  aláírják.  De  ennek  ez  a  feltétele,  mert 
ennyibe kerülne a miháldi szennyvíz. Azt mondta,  megpróbálja.

Gergely  Norbert  képviselő: A  pályázatokkal  kapcsolatban  újra  felveti  a  játszótér 
megvalósítását.
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Mándó Tibor polgármester: Elmondja, hogy megnézte a pályázatokat, de játszótérre semmi 
nincs. 

Gergely  Norbert  képviselő: Szerinte  utána  lehetne  nézni  valamilyen  cégnek,  akik  ezzel 
foglalkoznak,  mert  itt  lesz  egy  szép  buszmegálló,  játszótér  meg  nincs.  Esetleg  600 000 
forintból meg lehetne csinálni.

Mándó Tibor polgármester: Elmondja,  hogy nem 600 000 forint,  hanem 4-5 millió.  Az 
engedélyekkel együtt.

Gergely Norbert képviselő: Felveti,  mi volna,  ha csinálnának egyet,  megkeresnének egy 
mesterembert, megállapítanák az önrészt, és lenne a falu központjában egy szép játszótér.

Mándó Tibor polgármester: Ő azt mondja, várják meg a költségvetést, hogy mennyi pénzük 
lesz, mit lehet belőle csinálni. De ennek a felelőssége az Önkormányzaton lesz.

Gergely Norbert képviselő: Ennyi sok engedély kell?

Mándó  Tibor  polgármester: Elmondja,  hogy  mindent,   amit  kitesznek  a  közterületre, 
vannak paraméterei.

Márfi  Szilárd  képviselő: A  doktornőtől  szeretné  megkérdezni,  hogy  sok  sandi  jár  a 
rendelőbe?

Polainé dr. Lenkovics Anna: Elmondja, hogy pati nagyon kevés, sandi előfordul.

Márfi Szilárd képviselő: Csak azért kérdezi, mert nem látja a hozzájárulást a polgármesterek 
részéről.
Szegedi  Bernadett  körjegyző: Elmondja,  hogy  a  doktornő  egyéni  vállalkozó,  nem  az 
Önkormányzat alkalmazottja. De szerinte fel lehetne vetni újból a hozzájárulás témáját.

Mándó Tibor polgármester:  Szerinte is fel lehetne vetni finoman a polgármestereknek, de 
mivel a rendelő középületben van, kitiltani senkit nem lehet onnan.

Polainé  dr.  Lenkovics  Anna  képviselő: Egyetért  képviselő  társával  abban,  hogy  ezt  a 
kérdést meg kellene oldani, mert Miháldnak ez nagy költséget jelent.

Márfi Szilárd képviselő: Szerinte  tudatosítani  kellene  a pati  és sandi polgármesterekben, 
hogy sokba kerül Miháldnak a fenntartás.

Mándó Tibor polgármester: Több ilyen szándék volt, de nem hajlottak rá, és kötelezni őket, 
még egyszer nem lehet.

Gergely  Norbert  képviselő: Ismételten  felveti  a  templom  ünnepség  megszervezését, 
karácsonyra  a templom kidíszítését.

Mándó Tibor polgármester: Felveti azt a javaslatot, hogy akkor ezt  a feladatot vállalja fel 
Gergely Norbert  képviselő.
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Mándó  Tibor  polgármester:  Felhívja  a  figyelmet  arra,  hogy  amennyiben  a   képviselő-
testületnek  nincs  további  kérdése,  javaslata  az  elhangzott  napirendi  pontokhoz,  úgy  a 
képviselő- testületi ülést bezárja.

Tekintettel arra, hogy  több kérdés, javaslat, hozzászólás nem volt, a polgármester az ülést 
bezárta, és megköszönte a képviselő-testület részvételét, együttműködését. 
A képviselő-testület zárt ülésen folytatta a munkáját.

A képviselő-testület ülése 18.00 órakor kezdődött és 19.30 órakor ért véget.

K.m.f.

Mándó Tibor Szegedi Bernadett 
polgármester körjegyző
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M E G H Í V Ó     

Miháld  Község Önkormányzat Képviselő-testületének alakuló  ülését

2010. október 26 –án (kedden)  18.00 órára

a Körjegyzőségi Hivatal Tanácstermébe   ( Miháld , Fő út 2.) összehívom.

Tervezett NAPIREND:

1./ Új képviselő eskütétele, megbízó levelének átadása
Előadó: 

2./ Alpolgármester  választása  titkos  szavazással,  szükség  szerint  zárt  ülésen;  
eskütétele.

Előadó: Szegedi Bernadett körjegyző, Ügyrendi Bizottság elnöke

3./ Az alpolgármester illetményének (tiszteletdíjának) megállapítása
Előadó: Ügyrendi Bizottság elnöke

Kérem, hogy az ülésen megjelenni szíveskedjen!

Miháld , 2010. október 21.
Tisztelettel:

Mándó Tibor /sk./

polgármester
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JEGYZŐKÖNYV

Alpolgármester titkos szavazásáról

Készült:  2010.  október  26.-én  Miháld  és  Pat  Községek  Körjegyzősége  hivatali 
tanácstermében (8825 Miháld , Fő út 2.)
Jelen vannak:   Márfi Szilárd Ügyrendi Bizottság elnöke

        Gergely Norbert Ügyrendi Bizottság tagja és
          Polainé Dr. Lenkovics Anna  Ügyrendi Bizottság tagja.

Tanácskozási joggal megjelent : Szegedi Bernadett körjegyző

Napirendi pont: 

1. Alpolgármester  titkos  szavazással  történő  megválasztása,  eredmény 
megállapítása

Előadó: Márfi Szilárd  elnök

Márfi  Szilárd  elnök:  Elmondja,  hogy az  urnában  elhelyezték  az  ellenőrző  szelvényt, 
majd ezt  követően lezárták az urnát.  A „ Vig Zsolt   „ nevével  ellátott  szavazólapokat 
kiosztották  a  képviselőknek,  akik  azt  borítékba  téve  a  kijelölt  urnába  elhelyezték. 
Urnafelbontást követően megállapítást nyert, hogy az érvényes  szavazólapok hiánytalanul 
megvannak, és a szavazatszámlálást követően a következő eredményt állapítják meg :

Érvényes szavazat 4 igen, 0 nem

Bejelenti, hogy a képviselő-testület 

4 igen szavazattal, egyhangúlag, minősített többséggel Miháld településen
Vig Zsolt  alpolgármesternek megválasztotta.

Elmondja,  hogy  a   szavazás  eredményét  a  képviselő-testület  nyilvános  ülésének 
jegyzőkönyvében is szerepeltetni kell.

Tekintettel arra, hogy a jelenlévők mást elmondani nem kívántak, az ügyrendi bizottság a 
szavazatszámlálást befejezte, jegyzőkönyvet lezárta.

Kmf.

Márfi Szilárd Szegedi Bernadett
elnök  körjegyző
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